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Abstract: 
 

        Given that the material in postmodern arts is not rigid or rigid, but rather pulsating 
and moving, it contributes to directing the artist's creative activity. to reach a greater 
understanding, to help him adapt it to his art and make it more powerful in expression. 
In order for these printing operations to be realized, the presence of this mediator (the 
printing surface) is necessary. It was interesting and necessary for the typographic 
artist to employ the nature of these alternative surfaces and the performances of 
working on them as a unique performance medium to express the content of the 
applied experience within the research Which is entitled (M House) according to "the 
circumstances and challenges of the current situation at the time when these works 
were carried out, which coincided with the period of the Corona pandemic (COVID-19) 
and commitment to all of our homes." It is what exhausted the artist's spirit to empty 
the creative energies inside him, represented in the works executed on these 
alternative printing surfaces. Here lies the research problem in emphasizing the 
importance of experimentation and exploitation of alternative materials and surfaces. 
And revealing some simple solutions to overcome the traditional form of executing 
works of art. This is to enrich creative thinking and benefit from the available materials 
available in the environment. 
The problem: Do the circumstances and developments of events have a role in 
unloading the artist's creative energies to be embodied in the form of works of art?  
The aim of the research. to shed light on the concept of artistic vision in dealing with 
visual reality and the extent of the impact of new events in giving the artist the 
opportunity to reflect on what is around him and translate it into works of art, in addition 
to revealing the nature of these alternative surfaces and how to work on them. 
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مقدمة :

                                                           
على مصطفى بكير ، الطبعات الفنية الملونة بين إلاصالة والحداثة ، بحث منشور ، المؤتمر العلمى إلاول بكلية الفنون الجميلة جامعة   )1( 

 . 1995،  21إلاسكندرية ، الفن والثقافة وآفاق القرن 
(2)  Hazel Gardiner, and Charlie Gere Art Practice in a Digital Culture ,Ashgate (September 1, 2010) .P 140 – 142 



P-ISSN: 

2805-2838 

Art and Architecture Journal 

VOLUME 3, ISSUE 2, 2022, 247– 263. 

E-ISSN: 

2805-2862 

 
 

250 
 

                                                           
 .13ص، م  2001التعليمية, الجديدة مصر بإدارة محاضرة الشال، النبوى محمود  )3( 
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 . 1995صالة والحداثة ، إلاعلى مصطفى بكير ، الطبعات الفنية الملونة بين  ( 4)
/ii-works-water--i-works-http://www.lukeosullivan.com/index.php?/3d/water 

لكترونية ، إلاالرصافة( ، مقال ، مجلة الفنون الجميلة  بغداد -محمد صفاء حمودي  ، )  رئيس قسم الفنون التشكيلية في معهد الفنون الجميلة  )5( 

11/ 12  /2009  .http://www.alfnonaljamela.com/topic_show.php?id=38 

http://www.lukeosullivan.com/index.php?/3d/water-works-i--water-works-ii/
http://www.alfnonaljamela.com/topic_show.php?id=38
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 .  2008،  2190لمتمدن ، ال عدد فريد باسيل الشاني ، الحداثة وما بعد الحداثة ، مقال ، مجلة الحوار ا )6(

topic-http://fnoon.akbarmontada.com/t90  
 http://www.ahewar.org/debat/show.art.asp?aid=124805 

http://fnoon.akbarmontada.com/t90-topic
http://www.ahewar.org/debat/show.art.asp?aid=124805
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 –(  سم 70×  50) العمل عنوان العمل ) باب البيت ( مقاس 

رسم وضغط بالأقلام الجاف الملونة على الفوم المرن الأبيض 

 –" م البيت " من تطبيقات الباحث  –) الأسطح البديلة ( 

 م2020

 

رسم وضغط بالأقلام الجاف  –سم (  70×  50) العمل مقاس عنوان العمل ) مدخل البيت ( 

 –" م البيت " من تطبيقات الباحث  –الملونه على الفوم المرن الأبيض ) الأسطح البديلة ( 

 م 2020

م البيت
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رسم وضغط بالأقلام الجاف الملونه  –(  سم  50×  35) العمل مقاس ( عنوان العمل ) الصالون 

 م 2020 –" م البيت " من تطبيقات الباحث  –على الفوم المرن الأبيض ) الأسطح البديلة ( 
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رسم وضغط بالأقلام الجاف  –سم (  70×  50) العمل مقاس ( عنوان العمل ) غرفة المعيشة 

 –" م البيت " من تطبيقات الباحث  –الملونه على الفوم المرن الأبيض ) الأسطح البديلة ( 

 م 2020

رسم وضغط بالأقلام الجاف  –سم (  70×  50) العمل مقاس (  العمل ) غرفة الطعام عنوان 

 –" م البيت " من تطبيقات الباحث  –الملونه على الفوم المرن الأبيض ) الأسطح البديلة ( 

 م 2020
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رسم وضغط بالأقلام الجاف  –سم (  70×  50عنوان العمل ) ترابيزة غرفة الطعام   ( مقاس العمل ) 

 م 2020 –" م البيت " من تطبيقات الباحث  –الملونه على الفوم المرن الأبيض ) الأسطح البديلة ( 

رسم وضغط بالأقلام الجاف  –سم (  70×  50عنوان العمل ) المروحة  ( مقاس العمل ) 

 –من تطبيقات الباحث " م البيت "  –الملونه على الفوم المرن الأبيض ) الأسطح البديلة ( 

 م 2020
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رسم وضغط بالأقلام الجاف  –سم (  70×  50عنوان العمل ) غرفة سلاف  ( مقاس العمل ) 

 –من تطبيقات الباحث " م البيت "  –الملونه على الفوم المرن الأبيض ) الأسطح البديلة ( 

 م 2020

رسم وضغط بالأقلام الجاف  –سم (  70×  50عنوان العمل ) غرفة معتز ( مقاس العمل ) 

 –من تطبيقات الباحث " م البيت "  –الملونه على الفوم المرن الأبيض ) الأسطح البديلة ( 

 م 2020
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سم  (  50×  35( مقاس العمل )  العمل )فازة الوردعنوان 

رسم وضغط بالأقلام الجاف الملونه على الفوم المرن  –

من تطبيقات الباحث " م البيت  –لة ( الأبيض ) الأسطح البدي

 م 2020 –" 

عنوان العمل )الصندوق الخشب ( مقاس العمل 

رسم وضغط بالأقلام  –سم  (  50×  35) 

         الجاف الملونه على الفوم المرن الأبيض 

من تطبيقات الباحث " م  –البديلة ( ) الأسطح 

 م    2020    –البيت " 
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( مقاس العمل          )لعبة النيشان  عنوان العمل

رسم وضغط بالأقلام  –سم  (  40×  40) 

الجاف الملونه على الفوم المرن الأبيض       

من تطبيقات الباحث " م  –) الأسطح البديلة ( 

 م 2020  –البيت " 

     عنوان العمل )الميدالية ( مقاس العمل     

رسم وضغط بالأقلام  –(   سم 40×  40) 

     الجاف الملونه على الفوم المرن الأبيض  

من تطبيقات الباحث " م  –) الأسطح البديلة ( 

 م 2020  –البيت " 
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عنوان العمل )تليفون البيت ( مقاس العمل          

رسم وضغط بالأقلام  –سم  (  40×  40) 

الجاف الملونه على الفوم المرن الأبيض       

من تطبيقات الباحث     –) الأسطح البديلة ( 

 م 2020  –" م البيت " 

عنوان العمل )الركن البدوى ( مقاس العمل          

رسم وضغط بالأقلام  –سم  (  40×  40) 

الجاف الملونه على الفوم المرن الأبيض       

من تطبيقات الباحث     –) الأسطح البديلة ( 

 م 2020  –" م البيت " 
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 http://www.ahewar.org/debat/show.art.asp?aid=124805
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